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SVODKA UDÁLOSTÍ 

10. 2. – 16. 2. 2024 

1. R-To si vůbec nedovedu představit... Samosprávy řešily uklízečky a školníky přímo 
u Beka                                                                                                                                ČR  

10.2.2024 Spolek Hlas samospráv si klade za cíl upozorňovat na dopady vládních škrtů pro regiony. 
Aktuálně jde zejména o miliony na platy nepedagogických zaměstnanců škol, které ministerstvo 
„přehodilo“ na obce a kraje. Zástupci iniciativy kvůli tomu ve čtvrtek jednali přímo u ministra Beka, 
kterému přinesli konkrétní čísla. Ministr Mikuláš Bek čelí kromě problematicky fungujícího systému na 
podávání středoškolských přihlášek kritice také kvůli financování regionálního školství, zejména 
nepedagogických pracovníků. Jejich mzdové náklady ministerstvo po rozpočtových škrtech přesunulo 
na bedra obcí a krajů, které proti tomu protestují. Ačkoliv ministr nedávno oznámil, že na tyto účely 
získal navíc tři miliardy korun, podle mnohých je to nedostatečné. V tomto týdnu byl zveřejněn 
podrobný ministerský rozpis financí pro školy, jehož výsledek shrnulo tiskové prohlášení 
Pedagogické komory lapidárně: „V únoru se ředitelé dozvěděli, že měli v lednu propustit uklízečky.“ 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/To-si-vubec-nedovedu-predstavit-
Samospravy-resily-uklizecky-a-skolniky-primo-u-Beka-750451 
 

2. R-„Musíme zajistit defializaci společnosti!“ Výbušný povel Havlíčka celému 
sněmu…                                                                                                                    ČR  

10.2.2024 Hnutí ANO dnes zahájilo celostátní sněm, na kterém si bude volit své vedení. „Vládní koalice 
má sice ve Sněmovně většinu, boj ve prospěch lidí však nevzdáme!“ zaznělo z úst předsedy hnutí 
Andreje Babiše, který znovu kandiduje na pozici předsedy. Protikandidáta nemá. Karel Havlíček 
požaduje „defializaci společnosti“. Svůj projev přednesl i předseda hnutí Andrej Babiš. „Vážené dámy, 
vážení pánové, znovu před vás předstupuji jako kandidát na předsedu hnutí,“ oznámil Babiš hned zkraje. 
V minulém roce prý několikrát zvažoval, že s politikou skončí. Ač má dle svých slov stále spousty 
energie a elánu, politika nikdy nebyla cílem jeho života ani vrcholem jeho kariéry. „Co mě ale přimělo 
v politice ještě zůstat, je velká podpora, které se mi dostává nejen od členů hnutí ANO, ale především 
od občanů, které už druhým rokem dře z kůže současná vláda neschopných amatérů a všehoschopných 
asociálů,“ řekl Babiš.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Musime-zajistit-defializaci-spolecnosti-
Vybusny-povel-Havlicka-celemu-snemu-750495 
 

3. R-Bartoš a jeho gumoví medvídci. A skandál je na světě….                                    ČR  

10.2.2024 Gumoví medvídci a další cukrovinky s nebezpečnou látkou HHC mají z automatů či pultů 
obchodů být staženy do měsíce. Kanabinol HHC je strukturně velmi podobný THC, což je kanabinoid 
známý svými psychoaktivními účinky. Po požití cukrovinek s HHC (hexahydrokanabinolu) musela být 
v posledních týdnech podle poslance Toma Philippa (KDU-ČSL) hospitalizována zhruba stovka 
mladých lidí a dětí. Intoxikovaní pacienti mají poruchy vědomí, které mohou trvat den až dva, výkyvy 
nálad, mohou být agresivní či trpět nevolnostmi. Gumoví medvídci a další cukrovinky s nebezpečnou 
látkou HHC mají z automatů či pultů obchodů být staženy do měsíce. Kanabinol HHC je strukturně 
velmi podobný THC, což je kanabinoid známý svými psychoaktivními účinky. Uživatelé po jeho požití 
mají zažívat pocity euforie, zvýší se jim tepová frekvence. Jako jeho možné vedlejší účinky se například 
uvádí úzkost, závratě či paranoia. Dosud si gumové medvídky lidé mohli zakoupit v různých ovocných 
příchutích, účinek se projeví obvykle po 30 minutách až hodině a může trvat 4–6 hodin.  
https://www.prvnizpravy.cz/zpravy/politika/bartos-a-jeho-gumovi-medvidci-a-skandal-je-na-
svete/ 
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4. R-Češi mají všechno, přesto si pořád stěžují, říká Afričan z Ostravska…                  ČR  

11.2.2024 Dětství strávil v chudobě, přesto nehladověl. Všechno si vypěstovali na malých políčkách, 
tak jako ostatní kolem nich. Základní škola měla místo podlahy jen udupanou hlínu, děti chodily bosky 
a o elektřině si mohly nechat jenom zdát. Život na venkově byl tvrdý a on ho považoval za strašný. 
Docenit jeho krásu dokázal až o mnoho let později – tady v Evropě. „Přestože jsme vyrůstali v chudobě, 
nebyla to skutečná chudoba. Měli jsme levné jídlo, kolem sebe zeleninu, čerstvou vodu z jezera… 
člověk měl vlastně všechno. Teď si můžu koupit banány z Afriky, rybu z Afriky, ale zaplatím desetkrát 
tolik za věci, které jsem měl doma prakticky zadarmo,“ říká Chris Zacharia Lameck, rodák z Tanzanie 
ve východní Africe, který nyní žije v menší obci Nižní Lhoty kousek od továrny Hyundai v Nošovicích. 
V Česku žije už osm let, kdy se oženil se svou ženou. Seznámili se čtyři roky předtím v Tanzanii, kam 
jezdila dobrovolničit pro neziskovou organizaci „Bez mámy“, s níž Lameck tehdy již řadu let 
spolupracoval. Čeští dobrovolníci na něm oceňovali především jeho „evropskou“ mentalitu, v Africe 
vzácnou dochvilnost a spolehlivost. 
https://cz24.news/cesi-maji-vsechno-presto-si-porad-stezuji-rika-african-z-ostravska/ 
 

5. R-Školy v šoku, nebudou mít peníze. Bek kontruje čísly: Máte o pět miliard víc než 
loni                                                                                                                                                       ČR  

11.2.2024 Školy jsou v šoku. Ministerstvo školství zveřejnilo rozpočet, který ukázal, že nebudou mít 
dost peněz na platy a provoz; mnohé se obávají, že budou muset propouštět. Rozpočet přitom zahrnuje 
už i tři miliardy potvrzené na konci ledna vládou resortu školství vedenému Mikulášem Bekem (STAN). 
Ten se vůči kritice ohrazuje tím, že školy mají o pět miliard více než loni. Přislíbil, že bude usilovat o 
zmírnění negativních rozpočtových dopadů a že v pondělí představí řešení. Ředitelé škol se hroutí, 
nemají z čeho zaplatit uklízečky a školníky, nevylučují ani možné propouštění, které by mohlo ohrozit 
chod škol a hrozí, že slibovaných peněz se nedočkají ani učitelé. Ministr Bek na platformě X uvedl, že 
se s rozpisem rozpočtu školám pro letošní rok šíří nepravdivé informace. Vysvětlil, že meziroční snížení 
o 7495 financovaných pozic odpovídá počtu dlouhodobě neobsazených míst. Jenže řada ředitelů hovoří 
o tom, že ministerstvo už neřeší, zda mají školy místa nepedagogů obsazená. Právě tři miliardy navíc 
pro regionální školství, které schválila vláda na konci ledna měly, pokrýt platy nepedagogických 
pracovníků.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Skoly-v-soku-nebudou-mit-penize-Bek-kontruje-
cisly-Mate-o-pet-miliard-vic-nez-loni-750531 
 

6. R-„Každý jsme potenciálním pachatelem.“ Šéfka prorodinného spolku roztrhala 
„Istanbul“…                                                                                                                                           ČR  

11.2.2024 Jsme obětí genderové ideologie? Předsedkyně spolku Tradiční rodina Ivana Schneiderová v 
pořadu Na prahu změn hovořila o nebezpečí, která by vyplývala z přijetí istanbulské úmluvy. 
Schneiderová, která dlouhodobě bojuje proti přijetí istanbulské úmluvy, je ráda za to, že senátoři alespoň 
pro toto volební období odmítli kontroverzní dokument o potírání násilí na ženách. Zdůraznila, že nic 
podobného Česko nepotřebuje: „Původně jsem si říkala, že úmluva proti násilí páchaném na ženách je 
dobrá věc, pak ale čtete dál a dál, a to už se vám přestává líbit. Na konci je tam politický orgán GREVIO, 
který dohlíží na naplňování úmluvy v těch státech s neomezenou imunitou, a to už se ve vás vše příčí. 
Tady to u nás nepotřebujeme,“ konstatovala. Zmínila nebezpečí, která by z přijetí istanbulské úmluvy 
vyplývala: „Je tam velice nebezpečná věc, v jednom článku se píše, že kdo se domnívá, že bude někdy 
v budoucnu spáchán trestný čin, tak to má nahlásit. Takže každý jsme potenciálním pachatelem,“ 
zdůraznila v pořadu Na prahu změn. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Kazdy-jsme-potencialnim-pachatelem-Sefka-
prorodinneho-spolku-roztrhala-istanbul-750534 
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7. R-Česká kritéria pro přijetí eura – ekonomka Markéta Šichtařová                ČR  

12.2.2024 Při otevření tohoto tématu je namístě ohlédnout se zpět a zhodnotit naši zkušenost v úzkém 
svazku se zeměmi Evropské unie. Neméně důležité je také zabývat se otázkami dalšího směřování 
Evropské unie a naší role v tomto spojenectví. Bez ohledu na dílčí úspěchy a neúspěchy našeho soužití 
si pouze položme otázku nejzásadnější, která je s přijetím eura přímo spojena: Je v českém zájmu další, 
užší evropská integrace? Odpověď je jednoznačná - ne. Toto odmítnutí nezaujímá postoj proti další 
spolupráci s našimi sousedy, nestaví se ani proti jejich zájmům. Jeho podstatou je poznání, že 
prohloubení politické integrace států Evropské unie není v zájmu žádného z nich a slouží výhradně 
zájmům center politické moci. Už dávno jsme v procesu integrace Evropy překročili hranici, která byla 
pro všechny země výhodná. Původní cíl ekonomické integrace, tedy odbourání byrokratických barier a 
zajištění co nejsvobodnějšího prostředí pro vzájemný obchod a spolupráci mezi evropskými národy se 
zvrhnul v přesný opak. 
https://cz24.news/ceska-kriteria-pro-prijeti-eura-ekonomka-marketa-sichtarova/ 
 
 

8. R-Odvolávání Šimkovičové je ve skutečnosti o kulturní válce progresivců       SR  

12.2.2024 Zdání klame, natož v politice a médiích. Zásadním způsobem to dokazuje a ilustruje i aktuální 
pseudokauza kritiky a odvolávání ministryně kultury Martiny Šimkovičové. Za tímto humbukem je však 
mnohem víc než jen křik, pochybná petice či politika opozice a angažovanost nějakých sorošovských 
aktivistů do „platforem“, názorových výlevů na tu „pravou“ kulturu nebo hlas ulice. Ve skutečnosti jsme 
svědky vypuknutí kulturní čili ideologické války v plné síle a nasazení i na Slovensku. Vedení 
ministerstva totiž šláplo velmi tvrdě na otlaky ideologického mainstreamu, který si kráčí svůj revoluční 
pochod pod vedením kulturních komunistů Západu (neomarxisté) už nejen napříč nadnárodními či 
evropskými institucemi, ale také napříč národními státy. Takové píchnutí do vosího totalitního hnízda 
samozvaně „vedoucí“ multikulturní síle progresivismu ve společnosti – po vzoru bývalých bolševiků a 
komunistů – se prostě neodpouští. 
https://skspravy.sk/komentare/odvolavanie-simkovicovej-je-v-skutocnosti-o-kulturnej-vojne-
progresivcov/ 
 
 

9. R-Ivan David: Jak na ně…                                                                                   ČR  

12.2.2024 Po návratu ze Štrasburku do ČR jsem ihned zamířil mezi naše zemědělce, kteří připravují na 
19. 2. 2024 traktorovou blokádu Prahy. Pro změnu jsem jednou mohl já předat cenné informace Zdeňku 
Jandejskovi, který mi po celou dobu výkonu mandátu poslance Zemědělského výboru Evropského 
parlamentu předával cenné rady, jak pomocí pozměňovacích návrhů upravit návrhy směrnic a nařízení 
EU, aby v zemědělské praxi napáchaly co nejméně škod. Jak se zemědělcům ve Štrasburku podařilo 
prolomit řady pro-globalizačních europoslanců zajímalo i blogera Daniela Sterzika známého pod 
pseudonymem Vidlák. Část informací, které jsem mu předal, a které už lze pustit mezi čtenáře, zveřejní 
na Vidlákových kydech. Okamžitě jsme se dohodli, jak vzájemnou výměnu informací ještě urychlíme. 
Dohodli jsme se, že svým malým dílem přispěji do aktivit do rebelské sítě #myzemedelci. Nejcennější 
informaci, kterou jsem ze Štrasburku přivezl, je zpráva, že globalisty, jejichž je Fialová vláda jen jedním 
z mnoha údů, mohou zemědělci s pomocí traktorů a spoluobčanů porazit. Traktorová blokáda 
europarlamentu přiměla řadu europoslanců rychle převléknout kabáty. Ještě před měsícem věřili jen 
nejzarytější zastánci konvenčního zemědělství, že by se nám mohlo podařit na plénu prosadit úplný 
zákaz patentovatelnosti rostlin. Počátkem ledna Zemědělský výbor (AGRI), v němž jako koordinátor 
zastupuji frakci Identita a demokracie (ID), schválil kompromisní pozměňovací návrh, k jehož vzniku 
jsem měl tu čest jako stínový zpravodaj přispět. 
h ps://cz24.news/ivan-david-jak-na-ne/ 
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10. G-„V pondělí nejezděte do Prahy!“ Zemědělci šikují traktory. Až skončí s 
ministrem, chtějí udeřit na ČT                                                                                                       ČR  

13.2.2024 Zemědělci už jsou v úzkých! Tisíce se jich i s traktory chystají příští pondělí 19. února 
zablokovat Prahu. Kritizují zemědělskou politiku a požadují odstoupení vlády od Green Dealu – 
zvěrstvu proti lidem, sdělili dnes na tiskové konferenci organizátoři protestů. Protest může trvat až čtyři 
dny. Pokud vláda prosby nevyslyší, slibují ještě rozsáhlejší akci. Od protestu se distancuje Agrární 
komora i Zemědělský svaz. Šéf Asociace samostatných odborů Bohumír Dufek uvedl, že v pondělí 19. 
února v osm ráno započne jízda traktorů na dálnicích u Prahy, jet mají vždy v jednom pruhu, společný 
cíl bude Ministerstvo zemědělství na pražském Těšnově, kde se předá dopis ministrovi, zdržení zde bude 
zhruba do 11.30. „Všechny traktory se spojí na dvou hlavních cestách, to znamená na magistrále a 
z druhé strany od Letňan. Půjde o kolony traktorů, které se budou prolínat. Setkají se u ministerstva, kde 
by se měl předat dopis ministrovi,“ přiblížil. Následně se pak přesunou směrem k Malostranskému 
náměstí, kde bude od 15.00 hodin mítink. „Počítáme s tím, že pokud bude traktorů velké množství, 
budou parkovat na nábřeží ve dvou řadách,“ uvedl Dufek. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-V-pondeli-nejezdete-do-Prahy-Zemedelci-sikuji-
traktory-Az-skonci-s-ministrem-chteji-uderit-na-CT-750658 
 

11. G-„Chtěli získat peníze z evropského rozpočtu.“ Podezření kolem Fialy. Nasvíceno 
zkušeným mužem                                                                                                             ČR  

13.2.2024 Podnikatelská družstevní záložna, v níž premiér Petr Fiala (ODS) měl podíl, který neuvedl 
ve svých majetkových přiznáních, posílala dary politické nadaci do Belgie. Od té získává peníze jeho 
institut. Proč je neposlala rovnou? Aby získali peníze z rozpočtu EU, vysvětluje spolupředseda Strany 
zelených Michal Berg, který na platformě X popisuje, jak takový mechanismus funguje. Podle 
bruselských novinářů, s nimiž Seznam Zprávy spolupracují, přišlo od firem, které měly účty, a tedy 
podíl v Podnikatelské družstevní záložně (PDZ), do New Direction mezi lety 2017 až 2022 na 
finančních darech celkem 208 tisíc eur. Seznam Zprávy zjistily, že Institut Petra Fialy naopak získal od 
roku 2018 ze jmenovaného bruselského think-tanku řádově podobnou částku – 280 tisíc eur. O tom, že 
cílem těchto transakcí bylo získání peněz z unijních rozpočtů, je Michal Berg pěvně přesvědčen, 
především pak proto, že tři roky působil ve správní radě Green European Foundation, politické nadace 
Evropských zelených, která funguje podle stejného právního základu jako nadace New Direction, jež je 
zase spojena se stranou Evropských konzervativců (ECR). Na sociální síti X Michal Berg vysvětluje, že 
tyto politické nadace fungují podobně jako politické instituty v Česku, mají vykonávat publikační, 
vzdělávací a výzkumnou činnost a jsou financovány z evropského rozpočtu. Každá evropská strana 
dostane balík peněz podle toho, kolik europoslanců se k ní každý rok přihlásí. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Chteli-ziskat-penize-z-evropskeho-rozpoctu-
Podezreni-kolem-Fialy-Nasviceno-zkusenym-muzem-750662 

12. G-Dr. Štefan Paulov: Obavy o stát a demokracii….                                                   SR  

13.2.2024 Dne 10.2.2024 se ve Slovanském dvoře, Pribinově dvoraně v Alekšinciach u Nitry 
uskutečnilo 10. pracovní setkání Vlasteneckého institutu Petra Švece na téma '100 dní 4. vlády Roberta 
Fica z pohledu občana.' O účast byl mimořádný zájem. Setkání se zúčastnilo 47 osobností veřejného 
života v čele se dvěma bývalými premiéry SR pány Vladimírem Mečiarem a Janem Čarnogurským. 
Přítomný byl i prezidentský kandidát pan Štefan Harabin, dva bývalí předsedové SNS páni Jozef Prokeš 
a pan Víťazoslav Moric. Přítomni byli i dva poslanci NRSR, pan Ivan Hazucha za stranu Směr a pan 
Pavel Ľupták z poslaneckého klubu SNS. Proč téma pracovní schůzky všechny tyto významné osobnosti 
přivedlo do Alekšinec? Jsou to obavy o osud demokracie na Slovensku a obavy o samotný stát. Z 
vystoupení účastníků a z poslaneckých informací vyplynulo, že za počínáním opozice v souvislosti s 
novelizací trestního zákona není žádný boj o spravedlnost a právní stát, ale snaha o změnu mocenských 
poměrů ve státě. Všichni vyjádřili plnou podporu paní Martině Šimkovičové, ministryni kultury, které 
se opozice pokouší vyslovit nedůvěru. 
https://cz24.news/dr-stefan-paulov-obavy-o-stat-a-demokraciu/ 
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13. R-Tři glosy o sebezničení                                                                                                ČR        

13.2.2024 O víkendu proběhnul sněm opozičního hnutí ANO. Glosovat z této politické události by se 
dalo leccos – od útočného komentáře Petra Fialy, kterým „blahopřál“ Andreji Babišovi ke zvolení do 
funkce předsedy hnutí (taková míra uštěpačnosti a pošklebování, kterou ve své zprávě zaslané Babišovi 
předvedl Fiala, tu za posledních třicet let zřejmě nebyla) až po Babišovo překvapivě otevřené prohlášení, 
že „s mrtvou ODS bychom [ANO] do koalice nešli, neboť … ODS je na cestě ke sebezničení, protože 
Petr Fiala se cítí spíš jako šéf Spolu než ODS“. Udělal Andrej Babiš nad existencí ODS – kdysi 
samostatné, svébytné, sebevědomé strany – kříž? Ne. Tento kříž nad sebou udělala ODS už dávno sama. 
Byla to ODS, která si nechala vsugerovat, že lidovce a TOP 09 životně potřebuje, a proto je přibrala na 
vlastní palubu. A dopadlo to tak, že v minulých parlamentních volbách, namísto toho, aby se do 
sněmovny lidovci vůbec nedostali a TOP 09 si to „odvrávorala“ někde nad politickou propastí, získali 
právě lidovci, podobně jako topka – na úkor ODS – nečekaně vysoký počet poslanců. Ale to snad není 
to nejhorší. Zničující pro ODS je myšlenková svěrací kazajka Spolu, což urychluje ideový rozvrat této 
strany. 
https://www.institutvk.cz/clanky/2602.html 
 
 

14. R-Slovenská kauza Rozuzlení – Přichází zajímavé pokračování! Bývalý šéf SIS 
dohnal odvolání z funkce k Ústavnímu soudu                                                                          SR  

14.2.2024 Mělo to být velkolepé Rozuzlení. Těsně před předčasnými parlamentními volbami Národní 
kriminální agentura zadržela a obvinila dva bývalé šéfy SIS spolu s ředitelem Národního bezpečnostního 
úřadu (NBÚ). Nyní přichází zajímavé pokračování. Tehdejší policejní prezident Štefan Hamran na 
tiskovce vysvětloval, jak skupina pěti lidí nejenže založila zločineckou skupinu, ale také chystala a 
„realizovala diskreditaci vyšetřovatelů NAKA“ a svědků velkých mediálních kauz“. Konkrétně mělo jít 
o diskreditaci policistů kolem Jana Čurillu. S velkou ostudou tehdy šli policisté pro šéfa tajných Michala 
Aláče či šéfa NBÚ Romana Konečného. Nenašli je na pracovišti, neboť byli v zahraničí. Vrátili se a 
hodiny vypovídali před vyšetřovatelem. Policie tehdy vyslýchala i bývalé členy vyšetřovacího týmu 
policejní inspekce Oblúk. Konečný spolu s bývalým ředitelem SIS Vladimírem Pčolinským byli 
obviněni ještě i ze zneužívání pravomoci veřejného činitele. Prý se měli účelově zbavovat nepohodlných 
příslušníků NBÚ a pracovat na nepravdivé zprávě SIS. Jde o tajnou zprávu, kterou projednával i 
parlament a píše se v ní o manipulaci výpovědí svědků v některých citlivých kauzách. 
https://cz24.news/slovenska-kauza-rozuzlenie-prichadza-zaujimave-pokracovanie-
byvaly-sef-sis-dohnal-odvolanie-z-funkcie-na-ustavny-sud/ 

 

15. R-Milion chvilek: Správně jsme chtěli demisi, už stíhání je důvod. U Šafra taky 
těžko dýchají                                                                                                                          ČR  

14.2.2024 U Milionu chvilek a u Šafra dnes rozdýchávají skutečnost, že předseda hnutí ANO Andrej 
Babiš byl opět zproštěn obžaloby v kauze Čapí hnízdo. Chvilkaři si stojí za tím, že požadovat jeho 
odstoupení z funkce premiéra za minulé vlády bylo přesto namístě. Dnes podle nich vyšlo najevo, že 
lhal, když v souvislosti se soudem mluvil o „politickém procesu“. V redakci Fora24 teď očekávají, že 
společnost bude ještě skeptičtější vůči českému soudnictví a na scénu přijde ještě nesnesitelnější Babiš. 
Městský soud v Praze ve středu opět zprostil Andreje Babiše a Janu Nagyovou obžaloby v kauze Čapí 
hnízdo, stejně jako tomu bylo v prvním projednávání kauzy na přelomu let 2022 a 2023. Rozsudek není 
pravomocný. Spolek Milion chvilek pro demokracii, který v minulosti zorganizoval proti Babišovi 
demonstrace především pro jeho střet zájmů, kde hlavním požadavkem bylo odstoupení z postu 
předsedy vlády, nyní jen stěží přijímají, že zprostil Babiše znovu viny.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Milion-chvilek-Spravne-jsme-chteli-
demisi-uz-stihani-je-duvod-U-Safra-taky-tezko-dychaji-750717 
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16. R-Pandemická úmluva WHO ohrožuje českou suverenitu, varují Svobodní…        
ČR  

 
14.2.2024 Mezinárodní debata o Pandemické úmluvě Světové zdravotnické organizace (WHO) 
vyvolává u části českých politiků velké obavy ohledně možného oslabení naší suverenity. S velkým 
varováním teď přišli Svobodní, kteří v případné ratifikaci této úmluvy dokonce vidí zásadní omezení 
našich pravomocí. Zároveň zdůrazňují význam nutné revize ústavních změn z roku 2001, které podle 
nich otevřely brány postupného přesunu rozhodovacích pravomocí mimo naše hranice. Pandemická 
úmluva WHO, která má být legislativní odpovědí na chaos, který provázel boj proti pandemii Covid-
19, však čím dál častěji vyvolává otázky ohledně dopadu na suverenitu jednotlivých států. U nás na to 
upozorňují především Svobodní, kteří chtějí chránit autonomii České republiky. „Chceme-li se 
vyvarovat možného postupného přesouvání rozhodovacích pravomocí mimo naše území, musíme se 
zaměřit na nápravu změn, které vznikly v ústavě v roce 2001,“ uvedl Libor Vondráček, předseda 
Svobodných. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pandemicka-umluva-WHO-ohrozuje-ceskou-
suverenitu-varuji-Svobodni-750712 
 

17. R-Pochybný důchodový nález Ústavního soudu                                                ČR  
 
14.2.2024 V rozhovoru „Šimíček: Vládu jsme nechválili, práva seniorů prostě neporušila“ (Novinky.cz 
27. 1. 2024) uvedl příklad: „jsem ročník 1969, a když jsem nastupoval poprvé do práce, tak platilo, že 
do důchodu mohu odejít v nějakém věku, což se mezitím několikrát změnilo a možná ještě změní. 
Pohybujeme se proto v rámci legitimního očekávání, nikoliv nepřípustné retroaktivity.“. V tomto případě 
má pravdu, protože Šimíček dosud nesplnil podmínky pro vznik práva na starobní důchod. Tomu u 
valorizace důchodů odpovídá situace, kdy pro konkrétní valorizaci není splněna podmínka inflace a 
zákonodárce by se ji rozhodl změnit. V případě valorizace v roce 2023 však šlo o jinou situaci. Zákonná 
podmínka inflace pro valorizaci důchodů byla naplněna v lednu 2023 a tím vzniklo legitimní očekávání 
i zákonné subjektivní právo na valorizaci důchodů, byť ještě nebyla splatná. Pokud až po vzniku 
subjektivního, byť nesplatného práva, zákon změnil toto právo k horšímu (snížil valorizaci), jde o 
nepřípustnou pravou zpětnou účinnost (retroaktivitu). To, že nebylo vydáno prováděcí vládní nařízení a 
nedošlo ke splatnosti valorizace, není rozhodující. Nařízení vlády jako prováděcí právní předpis právo 
na valorizaci nezakládá, ale jen již u práva vzniklého ze zákona provádí podmínky jeho realizace. 
Majetkové právo, byť před splatností, je ústavně chráněno.  
https://www.blogosvet.cz/article/pochybny-duchodovy-nalez-ustavniho-soudu-5dcUy 
 
 

18. R-Jiří Paroubek: Rodiče a školství jako dojná kráva                                               ČR             

14.2.2024 Některým rodinám dětí, které se hlásí na střední školu, tečou nervy. Nutno říci, že oprávněně. 
Lidé o jednu generaci starší se s podobnými problémy nepotýkali a ti ještě starší už vůbec ne. Tak se z 
něčeho, co celkem fungovalo, stal pro mnoho lidí a dětí problém. Jakoby stresu a napětí ve společnosti 
bylo málo. Pozoruji příčinu, kterou zatím skoro nikdo veřejně nepojmenovává. Školství se v průběhu 
let stalo rejdištěm a kořistí chytrých, nebo spíš vychytralých byznysmenů. Začalo to nenápadně. 
Soukromá firma Scio prodávala testy a krůček po krůčku s nimi pronikala do státních škol. Dřív své 
žáky zkoušeli učitelé. To se začalo brát jako něco přežitého, neobjektivního. Testy se staly symbolem 
pokroku ve školství. Co na tom, že obsahují hory informačního balastu a nezlepší komunikační 
schopnosti žáků ani o milimetr. Mnohé školy se tomu bránily a bylo potřeba učitele a jejich žáky donutit. 
Pod líbivou záminkou zvyšování kvality studia se prosadily nejprve jednotné státní maturity. 
Samozřejmě, že s testy vytvářenými a dodávanými soukromou společností. Aby to tak nebilo do očí, 
mezi stát a chytrého byznysmena se vsunula státní organizace Cermat. Dřív maturita nestála stát 
prakticky nic. Dnes jde o lukrativní byznys. Asi by mi to až tak nevadilo, kdyby bylo fakty podloženo, 
že naše děti umí a dokážou víc než my, kteří jsme podobným molochem neprošli. Bohužel čísla hovoří 
jasně. Za miliardy dostáváme zhoršující se úroveň a víc dětí je vystresováno. No nekupte to, za ty peníze. 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/komentare/jiri-paroubek-rodice-skolstvi-jako-dojna-krava 
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19. R-Pelíšek moci, přítelkyně na telefonu... Rozlučka kancléřky Vohralíkové na ČT  
ČR  

15.2.2024 Dneškem končí ve funkci vedoucí Kanceláře prezidenta republiky Jana Vohralíková. „Přítel 
na telefonu už na Hradě jeden je, ale mosty za sebou pálit nebudu,“ uvedla dnes v pořadu Interview 
ČT24 k možné další spolupráci s prezidentem. Popsala, jak vnímá svůj odchod, a jak funguje současný 
tým okolo prezidenta. Vohralíková trvá na tom, že práce na Hradě bylo pro ni nejlepší pracovní angažmá, 
„byl to určitý vrchol, nějaké uzavření těch zkušeností, které jsem nasbírala předtím,“ řekla, a že šlo 
zároveň o práci velmi vysilující. V médiích byl odchod Vohralíkové z postu hradní kancléřky často 
zdůvodňován střety s lidmi, kteří mají k prezidentovi velmi blízko. Například poradce prezidenta Petr 
Kolář pravil, že Vohralíková si na Hradě vytvořila „pelíšek moci“ a blokovala tak některým lidem 
přístup k prezidentovi. – „Pelíšek moci jsem zaznamenala. Nemáte spíš pocit, že by to svědčilo o 
prezidentovi než o mně, kdyby se nechal takto odstínit? Kdyby si nechal vedle sebe vyrůst pelíšek moci? 
Já si tedy myslím, že máme sebevědomého pana prezidenta, který to opravdu nemá zapotřebí,“ podotkla 
Vohralíková ke kritice od Petra Koláře. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Pelisek-moci-pritelkyne-na-telefonu-Rozlucka-
kanclerky-Vohralikove-na-CT-750720 
 

20. R-„Ozdobné“ špekáčky v prodejně Lidl. „Celé kolonie plísní“                               ČR  

15.2.2024 Problémy s masem v českých supermarketech, na jejichž pultech se nezřídka kdy objevují i 
již zcela zkažené výrobky pokryté plísní, nekončí. Státní zemědělská a potravinářská inspekce (SZPI) 
při svých nedávných kontrolách objevila maso už v takovém stavu, kdy by jej již „ani pes nežral“. V 
takovémto tristním stavu byly lidem prodávány kupříkladu špekáčky v prodejně Lidlu v Doksech, které 
již na svém povrchu hostily celé kolonie plísní. Zatímco „ozdobné“ špekáčky lze rozpoznat pouhým 
okem, u nebezpečného masa z řetězců Kaufland, Globus anebo Albert byste si na první pohled zřejmě 
vůbec ničeho nevšimli. Přesto po jeho konzumaci hrozí vážné zdravotní potíže. SZPI varuje, že toto 
maso můžete mít stále doma. Přestože již před zkaženými či nebezpečnými potravinami Státní 
zemědělská a potravinářská inspekce v posledních měsících několikrát varovala, případy, kdy je maso 
v českých supermarketech oslizlé, prolezlé plísní či nakažené salmonelou neustávají. Na přelomu roku 
již potravinářská inspekce při svých kontrolách objevila všelijaké nepříliš potěšivé nálezy, mezi nimiž 
byly případy, kdy byl zákazníkům nabízen ke koupi v provozovně Penny Marketu termix s kovovou 
chutí a vůní po chemikáliích či těstoviny s alkaloidy vyvolávajícími otravu v prodejně Kauflandu.  
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Ozdobne-spekacky-v-prodejne-Lidl-
Cele-kolonie-plisni-750722 

21. R-Erik Tomáš: Nevidím důvod, aby prezidentka brzdila jmenování Pavla Gašpara 
šéfem SIS                                                                                                                                 SR  

15.2-2024 Prezidentka má čas! Jmenování nového šéfa SIS Pavla Gašpara nepovažuje za svou aktuální 
prioritu. Premiér Robert Fico, který mladého Gašpara do funkce nominoval, jí vzkázal, že pokud to jinak 
nepůjde, koalice je připravena jí tuto pravomoc odebrat. 'Je zajímavé na postojích paní prezidentky, že 
někdy tlačí na vládu, aby do prezidentského paláce doručovala zákony co nejdříve a když je jí doručena 
nějaká nominace, tak si dává včas,' říká místopředseda Hlasu Erik Tomáš v pořadu Karty na stůl s Norem 
Dolinským. Hlas zároveň čelí dilematu, kdo usedne do jeho předsednického křesla v případě vítězství 
Petera Pellegriniho v prezidentských volbách. "Bylo by velmi neupřímné, kdybychom nyní ve straně 
Hlas začali říkat, jaké budou personální změny." Erik Tomas zdůrazňuje, že Pellegrini ještě není 
prezidentem. "My ve straně mu to samozřejmě všichni přejeme. A jak ukazují průzkumy veřejného 
mínění, přeje mu to i větší skupina lidí." Jakékoli debaty o změně v čele Hlasu však budou podle jeho 
místopředsedy na místě až po jeho případném zvolení. 
https://www1.pluska.sk/spravy/karty-na-stol/erik-tomas-nevidim-dovod-aby-prezidentka-
brzdila-menovanie-pavla-gaspara-sefa-sis 
 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         10.2. – 16.2. 2024                                                    2024-02-3 
 
 

Stránka 8 z 15 
 

22. R-Já jsem na ruském seznamu? Štětina se vyděsil, bojí se prý o život….          ČR  

16.2.2024 Někdejší senátor a europoslanec Jaromír Štětina se v rozhovoru pro iRozhlas.cz svěřil, že se 
obává o svůj život. A že je mimo jiné v Rusku na seznamu hledaných osob, o čemž však on sám do 
telefonátu reportéra nevěděl. Štětina podle svých slov seznam osob, po nichž je v Rusku vyhlášeno 
pátrání, zatím neviděl. Informovali ho však už jeho kamarádi a známí. Dnes osmdesátiletý bývalý politik 
byl v minulosti také válečným reportérem z oblastí bývalého Sovětského svazu. O důvodech, proč se na 
takovém seznamu objevil, jen spekuloval. Ale uvedl, že se zkrátka vždy zastával vlasovců, což si myslí, 
že by jeden z důvodů mohl být. „Myslím ale, že jsem se ničím neprovinil. Místo toho, aby v Moskvě 
ocenili moji objektivnost, tak vyhrožují,“ dodal. Podle svých slov se v současné době bojí o život a žije 
ve strachu. „Myslím, že Rusko podnikalo kroky a zabíjelo z mnohem prostších důvodů,“ zakončil 
Štětina. 
https://cz24.news/ja-jsem-na-ruskem-seznamu-stetina-se-vydesil-boji-se-pry-o-zivot/ 
 
 

      23.G-V americkém Kongresu navrhli zbavit Bidena moci….                              USA      

10.2.2024 Kongresmanka Claudia Tenneyová vyzvala k přezkoumání možnosti odvolat prezidenta Joea 
Bidena z funkce v souladu s 25. dodatkem ústavy, který stanoví postup pro nahrazení prezidenta v 
případě jeho smrti, rezignace nebo neschopnosti. Tenneyová učinila toto prohlášení po zveřejnění zprávy 
o vyšetřování přestupků spáchaných Bidenem při manipulaci s tajnými dokumenty. Ve 388stránkové 
zprávě, kterou připravil speciální poradce Robert Gur, se dospělo k závěru, že Biden si „úmyslně“ 
ponechal utajované dokumenty. Zvláštní právní zástupce zároveň doporučil, aby v souvislosti s tímto 
incidentem nebyla vznesena žádná formální obvinění, přičemž současného prezidenta popsal jako 
„staršího muže se slabou pamětí“. V dopise americkému generálnímu prokurátorovi Tenneyová 
vyjádřila „vážné obavy“ z Bidenových činů. Ve čtvrtek zveřejněná vyšetřovací zpráva podle jejího 
názoru ukazuje, že 81letý prezident není schopen plnit své povinnosti. Kromě toho americké 
ministerstvo spravedlnosti „z etického hlediska“ nemá právo vznést obvinění proti bývalému 
americkému prezidentu Donaldu Trumpovi, pokud je odmítne vznést proti Bidenovi, uvádí se v dopise. 
https://cz24.news/the-hill-v-americkom-kongrese-navrhli-zbavit-bidena-moci/ 
 
 
      24.G-BRICS pod ruským předsednictvím: Směrem ke vznikající globální 
architektuře?                                                                                               GLOBÁLNÍ SVĚT 

10.2.2024 Sdružení pěti rozvíjejících se ekonomik lidově označovaných jako BRICS pod ruským 
předsednictvím (2024) zahájilo svou činnost prvním setkáním Šerpů/Sous-Šerpů, které se konalo 30. 
ledna – 1. února za účasti nových zemí – Etiopie, Egypt, Írán, Spojené arabské a Saúdská Arábie. Setkání 
bezvýhradně zaznamenalo významný přínos při formování programu na rok 2024 a komplexního plánu 
činností, které se mají uskutečnit v Ruské federaci. Během svého předsednictví v BRICS se Rusko bude 
snažit najít řešení ekonomických, politických a humanitárních otázek, posílit společný konsensus a 
přístupy s partnerskými zeměmi. Během setkání, které vedl náměstek ministra zahraničních věcí, ruský 
šerpa v BRICS, Sergej A. Rjabkov, byly nastíněny priority sdružení. Zástupci ruských ministerstev a 
resortů podrobně informovali o klíčových oblastech spolupráce. Byla zaznamenána důležitost provádění 
několika ruských iniciativ, zejména spuštění integrovaného systému včasné reakce na rizika 
hromadných infekčních chorob, zřízení průmyslového kompetenčního centra založeného na UNIDO, 
lékařské asociaci BRICS a specializovaném časopise. a posílení spolupráce v oblasti dopravy a 
cestovního ruchu.  
https://skspravy.sk/svet/brics-pod-ruskym-predsednictvom-smerom-k-vznikajucej-globalnej-
architekture/ 
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25. G-Tucker Carlson: Rozhovor s Vladimírem Putinem…                                          RUSKO  
 
10.2.2024 Tucker Carlson není jen novinář, a dokonce ani jen nekonformní žurnalista, je to zavedený a 
důsledný (paleo)konzervativec s jasnou a promyšlenou ideologií, hodnotovým systémem a obrazem 
světa. A jeho návštěva Ruska není honbou za senzací, ale součástí ideologického programu. Je to 
politická návštěva. Návštěvou Tuckera Carlsona konzervativní křídlo americké společnosti 
(přinejmenším jeho polovina) definuje svůj postoj k Rusku a Putinovi. Tucker Carlson je konzervativní 
politik, tradicionalista a veřejně činná osoba. V jeho osobě položila konzervativní Amerika ruskému 
prezidentovi otázky, které ji skutečně zajímají, a dostalo se jí dlouhých odpovědí. To je dvojí úder 
globalistické liberální lobby v USA – zvenčí od Putina a zevnitř od Tuckera Carlsona (tedy i od Trumpa). 
Zajímavé je, že v USA existuje i něco jako MAGA komunismus – Jackson Hinkle, Infrared atd. To jsou 
přátelé konzervativce Tuckera Carlsona, přesto marxisté, kteří podporují Trumpa a volají po Make 
America Great Again (MAGA). To znamená, že v USA jsou i normální levičáci. A společně jsou 
odhodláni rozdrtit liberální hegemonii. 
https://zvedavec.news/komentare/2024/02/9970-tucker-carlson-rozhovor-s-vladimirem-
putinem.htm 
 
     26.G-Ministr obrany Lloyd Austin byl znovu hospitalizován, říká Pentagon….       USA  

11.2.2024 Ministr obrany Lloyd Austin byl znovu přijat do nemocnice, uvedl v neděli odpoledne 
Pentagon. Tiskový tajemník Pentagonu generálmajor Pat Ryder informoval o stavu vůdce obrany a 
uvedl, že k přijetí do nemocnice došlo v neděli brzy odpoledne. 'Dnes, přibližně ve 14:20, byl ministr 
obrany Lloyd J. Austin III transportován svým bezpečnostním oddělením do Národního vojenského 
lékařského centra Waltera Reeda, aby byl vyšetřen kvůli symptomům naznačujícím naléhavý problém s 
močovým měchýřem,' řekl. Po kritice dřívější hospitalizace, která byla držena v tajnosti před veřejností, 
a dokonce i před Bílým domem, tiskový tajemník uvedl, že náměstek ministra obrany a předseda Sboru 
náčelníků štábů byli o tomto přijetí informováni. Dodal, že byl informován také Bílý dům a Kongres. 
Ministr Austin pak prozradil, že mu byla v lednu diagnostikována rakovina prostaty poté, co po operaci 
prodělal komplikace s infekcí močových cest. 
https://www.theepochtimes.com/us/defense-secretary-lloyd-austin-transferred-to-hospital-
pentagon-says-5585178?ea_src=frontpage&ea_med=lead-story-0-large-0 
 

27. G-Biden v telefonátu varoval Netanjahua před útokem v Rafáhu bez civilního 
plánu                   USA/IZRAEL  

11.2.2024 Americký prezident Joe Biden v nedělním 45minutovém telefonátu varoval izraelského 
premiéra Benjamina Netanjahua, aby neútočil na poslední baštu Hamásu v Rafáhu bez věrohodného 
plánu evakuace zhruba milionu palestinských civilistů. Rafáh je město v Gaze na hranici s Egyptem. Je 
to jediná část Gazy, kde Izraelské obranné síly (IDF) dosud nezaútočily na Hamás. Předpokládá se, že 
se zde ukrývají vůdci Hamásu. Oblast je také důležitá pro přeshraniční pašování. Jak informoval server 
Breitbart News, Netanjahu v pátek nařídil izraelské armádě, aby připravila plán na evakuaci zhruba 
milionu Palestinců, kteří do Rafáhu uprchli z jiných částí pásma Gazy – a zaútočila na čtyři zbývající 
prapory Hamásu, které se tam nacházejí. Spojené státy a další země se však snažily Izrael od útoku na 
Rafáh odradit. Egypt se obává, že se Palestinci pokusí uniknout z bojů a vstoupit na jeho území, ačkoli 
údajně varoval Hamás, že IDF vtrhnou do Rafáhu za dva týdny. Hamás naznačil, že v případě útoku 
Izraele na Rafah budou pozastavena jakákoli jednání o dohodě o rukojmích. Netanjahu řekl, že Rafah je 
klíčem k vítězství – bod, se kterým souhlasí všichni Izraelci – a že nezaútočit na Hamás v Rafahu by 
znamenalo prohrát válku. 
https://www.breitbart.com/middle-east/2024/02/11/biden-warns-netanyahu-in-phone-call-
against-attack-in-rafah-without-civilian-plan/ 
 
 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         10.2. – 16.2. 2024                                                    2024-02-3 
 
 

Stránka 10 z 15 
 

28. Havárie kalifornského vrtulníku si vyžádala život nigerijského bankéře Herberta 
Wigweho a jeho rodinných příslušníků                                                             USA/NIGERIE  

 
11.2.2024 Jeden z nejvýznamnějších nigerijských bankéřů Herbert Wigwe zahynul spolu se svou ženou, 
synem a třemi dalšími osobami při páteční havárii vrtulníku v kalifornské poušti. Wigwe působil jako 
generální ředitel a výkonný ředitel skupiny Access Bank Plc a jeho vliv mu pomohl zorganizovat 
mezinárodní sérii konferencí pro vedoucí pracovníky známou jako Access Conference, kde se scházeli 
vlivní lidé z celého světa, aby diskutovali o světových problémech. Mezi významné účastníky patří 
bývalý americký prezident George Bush. Wigweho tragické úmrtí potvrdil nigerijský prezident Bola 
Ahmed Tinubu, který truchlil nad ztrátou bankéře a jeho rodiny, stejně jako Abimbola Ogunbanjo, 
bývalý předseda nigerijské burzy. Zbývající dvě oběti zatím nebyly veřejně identifikovány.  K nehodě 
došlo kolem 22:00 v Mohavské poušti poblíž kalifornského Niptonu, informovala stanice Fox News.   
"Vrtulník opustil letiště v Palm Springs kolem 20:45 a byl na cestě do Boulder City v Nevadě, které se 
nachází nedaleko Las Vegas," uvedla agentura.  
https://www.breitbart.com/africa/2024/02/11/heart-wrenching-california-helicopter-crash-
claims-life-of-nigerian-banker-herbert-wigwe/ 
 
 

29. G-Profesor ze Společnosti Maxe Planka skončil kvůli „kritice Izraele“…   
NĚMECKO/IZRAEL  

 
12.2.2024 Přestože mezinárodně uznávaný libanonsko-australský vědec Ghassan Hage opakovaně 
zdůrazňoval, že není antisemita, Společnost Maxe Plancka se s ním nyní rozchází. Společnost to 
prohlásila v prohlášení z 8. února, o kterém informovala také RT. Společnost Maxe Plancka v prohlášení 
z 8. února oznámila, že libanonsko-australský vědec Ghassan Hage musel ústav opustit v důsledku svých 
propalestinských výroků a ostré kritiky Izraele. Společnost Maxe Plancka pro rozvoj vědy, zkráceně 
Společnost Maxe Plancka nebo MPG, je jednou z předních německých institucí v oblasti základního 
výzkumu. Pokud jde o její přístup, společnost ve svém prohlášení píše, že "mnohé názory, které Ghassan 
Hage v poslední době šíří prostřednictvím sociálních médií, jsou neslučitelné se základními hodnotami 
Společnosti Maxe Plancka. Společnost Maxe Plancka se s ním proto po dohodě s Institutem rozloučila". 
Libanonsko-australský vědec, který je ve vědecké komunitě známý a uznávaný, byl hlasitým kritikem 
izraelského vojenského útoku na pásmo Gazy a chování Izraele vůči Palestincům. Ghassan Hage však 
vždy důrazně odmítal obvinění z antisemitismu, která mu byla vznesena. 
https://unser-mitteleuropa.com/130876 
 
 

30. G-Politika a morálka                                                                       POLSKO/RUSKO  
12.2.2024 Carlsonův rozhovor s Putinem se jistě stane symbolickým momentem v dějinách, a to nejen 
kvůli své obrovské popularitě (možná největší v dějinách rozhovorů), ale také jako symbol médií 21. 
století, cenzury, tvrdé propagandy a iluze demokracie. Úryvky z rozhovoru týkající se Polska 
nepochybně nejvíce zaujaly polské publikum. To je pochopitelné, ale je třeba poznamenat, že jakékoli 
lži o historii naší země v rozhovoru v zahraničí takový zájem nevzbuzují. Bohužel výuka dějepisu často 
připomíná spíše propagandistický veletrh než spolehlivou výuku, a proto je důležité upozorňovat na 
zjevné historické lži. Polsko nikdy nespolupracovalo s nacistickým Německem. Během války i po ní 
polská exilová vláda důsledně stíhala a trestala kolaboranty a tisíce z nich odsoudila k trestu smrti. V 
počáteční fázi války se němečtí představitelé pokoušeli navázat kontakt s několika polskými vůdci a 
nabízeli jim návrhy na spolupráci, ale všichni je odmítli. Hitler se pokusil přinutit Polsko k podřízenosti 
nabídkou územní výměny, ale polská vláda odmítla a rozhodla se pro spojenectví s Británií. V reakci na 
to Německo odstoupilo od paktu o neútočení a podepsalo se Sovětským svazem pakt Molotov-
Ribbentrop. Dne 1. září 1939 Německo zaútočilo na Polsko a do 13. září obsadilo většinu západních 
oblastí země. Dne 17. září zaútočil Sovětský svaz na Polsko z východu a obsadil většinu východních 
území.. 
https://myslpolska.info/2024/02/12/jacek-wilk-polityka-i-moralnosc/ 
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31. G-Varování: Zákaz EU pro benzinová auta vyřadí automobilový průmysl 
z provozu                                                                                                               EU  

 
12.2.2024 EU se rozhodla do roku 2035 zakázat prodej nových benzinových automobilů. Jeden z 
odborníků však tvrdí, že přechod na nový pohon je uspěchaný a hrozí, že zničí evropský automobilový 
průmysl, připraví o práci miliony lidí a způsobí recesi po zbytek našeho života. Lars Carlström je 
generálním ředitelem společnosti Italvolt, která investuje velké prostředky do bateriových úložišť, což 
je podle něj pro budoucnost elektromobilů nezbytné. Podle Carlströma nejsou baterie v dnešních 
elektromobilech dostatečně kvalitní, aby mohly konkurovat spalovacím motorům, a tato technologie 
není připravena na jejich převzetí. "Abychom všechny přilákali, potřebujeme rychlejší nabíjení a delší 
dojezd v zimě. To znamená, že musíme mít Solid State, který přijde do pěti let," řekl v rozhovoru pro 
Auto Motor & Sport. Dnešní továrny na baterie podle něj riskují, že za pět let nebudou aktuální a budou 
investovat do továren se sušárnami, které nebudou potřeba, pokud přejdeme na baterie Solid State.  
https://samnytt.nu/varningen-eu-forbud-av-bensinbilar-kommer-sla-ut-bilindustrin 
 
 
 

32. G-Oběti z Buckinghamského paláce začaly mluvit. Bestiality Charlese III.   
ANGLIE  

 
13.2.2024 Britskému králi Karlu III. byla diagnostikována rakovina, oznámil Buckinghamský palác. 
Král zahájil léčbu, ale „bude nadále vykonávat veřejné povinnosti a papírování“. Ale není to tato zpráva 
z britských ostrovů, která by měla být hlavní zprávou. Známý britský novinář Chris Stevens, dlouholetý 
přispěvatel deníků The Telegraph a The Times of London, který publikuje také pod pseudonymem 
Phoenix Caspian, odhalil „otřesný rozsah neřesti“ vlastní britské královské rodině. V článku „Škola 
bláznů„, který byl před časem zveřejněn na nesystémové internetové platformě Voice Of Liberated 
Children (VOLC), Chris Stevens píše, že současný britský král Karel III. je „zapojen do rozsáhlého 
společenství pedofilů“, které pod rouškou mecenášů a učitelů působí v elitní britské internátní škole 
„Oldenham „, která se nachází v hrabství Hertfordshire na jihovýchodě Anglie. Důvodem odhalení bylo, 
že Stevens sám byl kdysi žákem školy a spolu s dalšími dětmi se stal obětí sexuálního zneužívání a 
fyzického týrání ze strany „učitelů“ a „správců“ školy, jakož i „vysoce postavených hostů“, kteří 
Oldenham pravidelně navštěvovali. Mezi časté hosty školy patřil i princ Charles – nyní britský král 
Karel III. – který instituci „navštěvuje“ dodnes. Stevensovi podle jeho slov trvalo roky, než se 
„vzpamatoval z poškození mysli“, které mu způsobili pedofilové na oldenhamské škole. 
https://cz24.news/obeti-z-buckinghamskeho-palace-zacaly-mluvit-bestiality-charlese-iii/ 
 

33. G-Demokraté v Senátu se soukromě obávají, že by je Bidenův věk mohl stát Bílý 
dům                                                                                                                                   USA  

 
13.2.2024. Demokraté v Senátu se soukromě obávají, že věk prezidenta Joea Bidena (81 let) by mohl 
jejich stranu stát Bílý dům, ale tvrdí, že toto téma je tak "tabu", že se o něm nemluví ani na jejich 
týdenních obědech, uvádí se ve zprávě. Deník The Hill v úterý uvedl, že někteří demokratičtí senátoři v 
soukromí přiznávají, že jeho věk je "jednou z jejich největších obav" před volbami, protože podle 
průzkumů mnoho voličů pochybuje o Bidenově schopnosti vykonávat tuto funkci. Jeden z 
demokratických senátorů listu řekl: "Při všech našich obědech se o tom nikdy nemluvilo. Je to docela 
úžasné," dodal, "ale nemyslím si, že to znamená, že se toho lidé neobávají. Podívejte, já si s tím dělám 
starosti." Senátor dodal: "Méně se obávám o jeho schopnosti, předpokládám, že [tu práci] zvládne, ale 
obávám se o spoustu lidí v zemi", kteří si myslí, že na tento úkol nestačí. Podle zprávy demokratičtí 
senátoři "tiše uznávají, že otázka věku je velkým problémem", zejména mezi mladými voliči, ale myslí 
si, že je "příliš pozdě" na to, aby se něco dělalo pro nalezení nového kandidáta, protože primárky již 
začaly a do superúterý zbývá jen několik týdnů. 
https://www.breitbart.com/politics/2024/02/13/report-senate-democrats-privately-worry-bidens-
age-could-cost-them-white-house/ 
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34. G-Trump vyzval Bidena. „Hned...“                                                                       USA  
 
13.2.2024 Trump vyrazil do útoku. Chci debatu s Bidenem. Co nejdřív! A Biden odpověděl: Kdybych 
byl na Tumpově místě, taky bych to říkal, nemá nic jiného na práci. Slovní přestřelky se chopila 
republikánská soupeřka Donalda Trumpa Nikki Haley. Po svém zvolení do úřadu prezidenta v roce 2017 
se Trump vyhýbal debatám se svými politickými soupeři a oponenty. Neúčastní se ani letošních 
republikánských debat v klání o post nejsilnějšího vyzyvatele demokrata Joea Bidena. A zatímco s 
ostatními republikány se mu debatovat nechce, protože jeho dominantní pozice je v průzkumech dost 
jasná, Bidenovi poslala vzkaz a vyzval ho k veřejnému slovnímu klání. V rozhlasovém rozhovoru pro 
„The Dan Bongino Show“ Trump naznačil, že by rád „okamžitě“ debatoval se svým nástupcem v Bílém 
domě. Trumpovu výzvu převzala i další média, včetně televize CBS. „Rád bych s ním teď diskutoval, 
protože bychom měli debatovat. Měli bychom debatovat pro dobro země,“ řekl Trump. Před pár týdny 
se Trump dovolával dokonce deseti debat s Bidenem. Obecně ale o organizátorech prezidentských debat 
říkává, že jsou „zkorumpovaní“ a příliš naklonění demokratům, přičemž zdůrazňuje, že když používá 
slovo „zaujatí“, tak je podle svého mínění ještě velmi mírný. 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Trump-vyzval-Bidena-Hned-750612 
 
 

35. G-Vědci CDC zjistili, že masky jsou pro COVID neúčinné – ale agentura je přesto 
doporučila…                                                                                                           USA  

 
13.2.2024 Stále čteme, že nemocnice požádala návštěvníky oddělení A&E, aby opět začali nosit 
obličejové masky. Jak můžeme ještě někdy důvěřovat zdravotníkům, když víme, že prosadili opatření, 
která byla nejen zbytečná a neužitečná, ale také škodlivá pro naše zdraví a pohodu? (viz – The-Cloth-
of-Compliance-is-Risking-the-Health-of-Our-Children.) Přesto po letech ti, od kterých bychom 
očekávali, že to vědí lépe, ukázali, že to nevědí, a opět jen plní příkazy a "na nic se neptají". Jakou 
máme tedy naději, když tyto příkazy přicházejí shora a oni jsou těmi, kdo zpochybňují důkazy a 
podkopávají vědce, kteří je poskytují? Doktor Michael Nevadakis, vedoucí reportér časopisu Defender, 
informuje o vyšetřování Paula D. Thackera v časopise Disinformation Chronicle, který zjistil, že přesně 
to dělají Centra pro kontrolu nemocí (CDC). CDC odmítlo studie svých vlastních vědců o účinnosti 
obličejových roušek ve prospěch politického vedení. 
https://expose-news.com/2024/02/13/cdcs-own-scientists-found-masks-ineffective-for-covid-but-
agency-recommended-them-anyway/ 
 
 

36. G-Další podivné letecké havárie. Náhoda nebo úmysl? Posuďte sami…           USA  
 
14.2.2024 Jistě jste si všimli že v posledních letech (možná spíš desetiletích) zemřel nejeden politik či 
jiný významný činitel při havárii vrtulníku nebo soukromého letadla. Většina těchto havárií je poté 
označena za nehody, ale není jich už příliš? A nepřišly některé v době, kdy se mohly „někomu“ hodit? 
K dalším takovým podivným nehodám došlo v minulých dnech. Zajímavé je, že v každé z těchto zemí 
se odehrávají nějaké zásadní politické kroky, které mohou mít i dopad za hranicemi. Nejprve se ovšem 
podívejme na to, k jakým nehodám došlo v posledních dnech. Těsně před Super Bowlem se stalo něco 
pozoruhodného. V pátek večer se v Kalifornii zřítila helikoptéra s ředitelem největší nigerijské banky a 
bývalým předsedou nigerijské burzy. Podle přátel obětí byli na cestě na Super Bowl. Při havárii zahynuli 
všichni cestující, včetně ředitele Access Bank Herberta Wigweho, jeho manželky a syna a Abimoly 
Ogunbanja, bývalého předsedy nigerijské burzy. Helikoptéra byla na cestě z le ště Palm Springs v 
Kalifornii do Boulder City jihovýchodně od Las Vegas, kde se v neděli konal Super Bowl. Americký 
letecký úřad FAA zahájil vyšetřování havárie. Minulý týden zahynul při havárii vrtulníku také bývalý 
chilský prezident Sebastian Piñera. Helikoptéra, ve které seděl, se zřítila do jezera. Čtyřiasedmdesátiletý 
Piñera byl záchranáři prohlášen za mrtvého. 
https://cz24.news/dalsi-podivne-letecke-havarie-nahoda-nebo-umysl-posudte-sami-video/ 
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37. G-Systémy umělé inteligence s „nepřijatelným rizikem budou zakázány“, píše 
Evropský parlament, ale…                                                                                                        EU                       

 
14.2.2024 „Systémy umělé inteligence (AI) s nepřijatelným rizikem jsou systémy, které jsou 
považovány za hrozbu pro člověka a budou zakázány,“ píše se na webu Evropského parlamentu (EP) 
k chystané legislativě. Někteří europoslanci vidí v AI „příležitosti“ k rozvíjení vědy, techniky 
a vzdělávání, jiní tvrdí, že tato technologie změní způsob lidské existence nebo ohrozí bezpečnost 
a zdraví lidstva. Co myslí europoslanci oněmi „nepřijatelnými riziky“ a na co by rádi AI použili? 
Evropský parlament považuje za nepřijatelná rizika například kognitivní manipulaci s chováním lidí, 
přidělování sociálního kreditu nebo biometrické identifikační systémy v reálném čase a na dálku. 
.Konkrétně zmiňují jako nebezpečné vytvářet systémy, které by klasifikovaly lidi na základě chování, 
socioekonomického statusu nebo osobních charakteristik, a shrnovaly je do zmiňovaného sociálního 
kreditu. V praxi byly již podobné systémy zavedeny v určitých oblastech Číny. 
https://www.epochtimes.cz/2024/02/14/systemy-umele-inteligence-s-neprijatelnym-rizikem-
budou-zakazany-pise-evropsky-parlament-ale/ 
 
 
 

38. G-Těžký týden pro Joea Bidena a kdo vlastně řídí Bílý dům?                       USA  
 
14.2.2024 Nově zveřejněná zpráva vládní komise uvádí, že Joe Biden uchovával vědomě tajné 
dokumenty ve svém domě a že během rozhovorů vykazoval známky chabé paměti. Následovala 
nepovedená tisková konference v Bílém domě. Plus některé komentáře ze sociálních sítí. Subjektivní 
výběr událostí z minulého týdne. Veřejné mínění je možné ovlivňovat tím, co se řekne, ale zejména tím, 
co se neřekne. A neříká se toho hodně. Je ještě možné posoudit, zda to, co se řekne, dává smysl. Ale je 
v podstatě nemožné poznat, co se neřeklo. Proto je i tento článek z definice subjektivní. V minulém 
týdnu byla zveřejněna zpráva vládní komise vedené Robertem Hurem, která se zabývala neoprávněným 
nakládáním prezidenta Joe Bidena s utajovanými dokumenty. Zpráva uvádí, že Joe Biden vědomě 
uchovával utajované dokumenty ve své soukromé rezidenci poté, co skončil ve funkci viceprezidenta 
v administrativě Baracka Obamy. Nicméně nedoporučuje, aby proti němu bylo zahájeno trestní stíhání. 
https://www.epochtimes.cz/2024/02/14/tezky-tyden-pro-joea-bidena-a-kdo-vlastne-ridi-bily-dum/ 
 
 

39. G-Evropa se bude muset rozhodnout mezi Čínou nebo Trumpistickou Amerikou  
EU  

 
14.2.2024 Je docela možné, že EU bude brzy čelit dvěma transkontinentálním obchodním válkám 
najednou. Bude se muset utkat se Spojenými státy a Čínou.  Šéf evropské diplomacie Josep Borrell 
prohlásil, že na světě nyní existují tři "horká místa": Černé moře, Rudé moře a Jihočínské moře. 
"Zvláštní pozornost věnujeme Černému a Rudému moři, protože jsou nám bližší, ale velmi dobře si 
uvědomujeme neklidnou situaci v Jihočínském moři a vnímáme ji jako jednu z os naší bezpečnostní 
politiky," uvedl a dodal, že EU přikládá stále větší význam navazování partnerství se zeměmi asijsko-
pacifického regionu (APEC) pro spolupráci v oblasti bezpečnosti. Pokud však nehovoříme o geopolitice, 
ale o globální ekonomice, vypadá konfigurace "horkých míst" poněkud jinak. Jak včera informovala 
agentura Bloomberg, Evropa se připravuje na transatlantickou obchodní bitvu s USA, pokud se do 
Bílého domu vrátí Donald Trump. Největší obavy v bruselském sídle EU panují z toho, že druhé 
prezidentské období Donalda Trumpa, který pronesl řadu ostrých výroků na adresu Evropanů, ovlivní 
obchodní vztahy mezi Spojenými státy a zeměmi tvořícími EU. "EU již pracuje na formálním posouzení 
toho, jak by vypadalo prezidentství Donalda Trumpa, a plánuje, jak reagovat na případná sankční 
obchodní opatření, která by mohla zasáhnout Evropu, pokud by Trump ve volbách v USA zvítězil," 
poznamenává agentura Bloomberg. "Trumpova rétorika je stále agresivnější," upozorňuje agentura 
Bloomberg v dnešním článku. Anglicky psané finanční médium vyzývá země EU, aby se připravily na 
vítězství Donalda Trumpa v amerických volbách. 
https://www.agoravox.fr/tribune-libre/article/l-europe-devra-decider-entre-la-253097 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         10.2. – 16.2. 2024                                                    2024-02-3 
 
 

Stránka 14 z 15 
 

40. G-Joe Biden jako hlavní politický poražený naší doby…                                   USA  
 
14.2.2024 Prezident Spojených států Joe Biden se podle televizní stanice Fox News dostal na seznam 
největších politických poražených v roce 2023. "Osmdesátiletý vrchní velitel [amerických ozbrojených 
sil] čelí možnému vyšetřování impeachmentu a nadále se potýká s nízkým ratingem mezi voliči," 
vysvětlil svůj výběr televizní kanál. Podotýká se, že Američané mají otázky nejen ohledně Bidenova 
věku a jeho možného zapojení do korupce v době, kdy byl viceprezidentem, ale také podpory Izraele v 
blízkovýchodním konfliktu. Poznamenává se, že "i když Biden cestoval po zemi a propagoval klíčová 
vítězství ... stále pracuje na tom, aby přesvědčil voliče, že je připraven zůstat v Bílém domě další čtyři 
roky". "Kromě otázek týkajících se jeho věku ... Biden čelí rostoucímu pobouření kvůli podpoře Izraele 
ve válce s radikální skupinou Hamás," píše Fox News. - Vyvrcholilo to předběžnými průzkumy mezi 
voliči, které v posledních týdnech ukazují chmurné vyhlídky na jeho znovuzvolení." 
https://www.fondsk.ru/news/2024/02/14/dzho-bayden-kak-glavnyy-politicheskiy-neudachnik-
sovremennosti.html 
 
 
 

41. G-Čínské slovo do pranice…                                                                             ČÍNA  
 
15.2.2024 Volím bulvární titulek, ale jde o reakci na komentář pana JiB v reakci na některé naše 
příspěvky o energetice, které vyžadují seriózní, byť polemickou diskusi. Osobně věřím v prudký rozvoj 
obnovitelných zdrojů energie poté, co novely některých zákonů otevřely, a ještě dále otevřou dosud 
uzamčený prostor pro jejich smysluplné využití, jak jsem o tom psal minule. Mám za to, že nástup 
komunitní energetiky a s odstupem i agrovoltaiky spolu elektromobilitou zásadně mění pravidla hry. 
Není nadnesené označení, které tomu říká demokratizace energetiky. Nemohu souhlasit se základním 
tvrzením pana JiB, že důsledkem decentralizace energetiky a nových metod vyrovnávání výkyvů 
obnovitelných zdrojů, jako je akumulace a flexibilita výroby a spotřeby, bude zdražení energie. Nebo, 
že „společnost na tom bude tratná díky nižší efektivitě, která se zákonitě projeví v cenách. Nejhůř to 
dopadne na běžné spotřebitele, kteří nebudou moci se do tohoto byznysu zapojit, ale kteří to celé 
zaplatí.“ 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/komentare/cinske-slovo-do-pranice 
 
 
 

42. G-Nigel Farage v televizi: „Chci vědět, proč nám lhali o vakcínách proti Covidu“   
ANGLIE  

 
15.2.2024 Dnes je již s odstupem času jasné, že celé „divadlo“ kolem Covidu bylo zinscenované. Politici 
i rádoby odborníci účelově lhali – a někteří se neštítí lhát i nadále a tvrdit, že škodlivé genové injekce 
jsou „účinné a bezpečné vakcíny.“ I přes to všechno se stále najde dostatek jedinců, kteří této mantře 
věří. Nepřesvědčí je lhaní, které celou propagandu doprovázelo od začátku do konce. A právě na toto 
lhaní nyní upozorňuje „otec Brexitu“ Nigel Farge, který patřil k málu britských politiků, kteří se proti 
vládnímu covid-fašismu od samého začátku vymezovali. „Bylo nám řečeno: vezměte si vakcínu, 
takzvanou „vakcínu“, a nedostanete Covid a nebudete nakažliví. Ukázalo se, že to není pravda,“ řekl 
Nigel Farage v pořadu GB News. „Bylo nám řečeno, že vakcína je bezpečná, a nyní existují starší lidé, 
kteří již dostali sedm takzvaných „vakcín.“ Za normálních okolností se necháte očkovat a jste chráněni 
po zbytek života,“ řekl Farage. Dále politik vyzývá k rozsáhlému vyšetřování škod způsobených 
takzvanou „vakcínou.“ Farage poukázal na to, že u alarmujícího počtu lidí – zejména mladých mužů – 
se rozvinula myokarditida a další srdeční choroby. „Chci vědět, proč nám lhali,“ řekl politik. „Chci 
vědět, proč se snažili očkovat děti. Děti ve věku základní školy.“ 
https://cz24.news/nigel-farage-v-televizi-chci-vedet-proc-nam-lhali-o-vakcinach-proti-covidu-
video/ 
 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         10.2. – 16.2. 2024                                                    2024-02-3 
 
 

Stránka 15 z 15 
 

43. G-Tajemný seznam firem, které dovážely obilí z Ukrajiny. Ministr zemědělství: 
Mnoho údajů je pravdivých                                                                                          POLSKO  

 
16.2.2024 Tento výčet není zcela pravdivý, ale do značné míry bohužel ano," říká v rozhovoru pro Onet 
ministr zemědělství Czesław Siekierski. Politik Polské lidové strany tak do jisté míry potvrzuje 
pravdivost několikastránkového seznamu polských firem, které měly z Ukrajiny do Polska dovážet 
velké množství obilí. Dokument, který není nikým podepsán, již několik dní koluje po sociálních sítích. 
Jsou na něm velcí výrobci potravin z naší země. Seznam se seznamem firem, které měly do Polska 
dovážet obilí, začal kolovat na Facebooku a portálu X zhruba před dvěma dny. V dokumentu je uvedeno 
500 společností, které dovážely obilí z Ukrajiny. U každé z nich je uvedena částka (ve zlotých), která 
udává hodnotu nakoupeného obilí. Dokument je však velmi podivný. Není totiž nikým podepsán, nejsou 
na něm žádné úřední pečeti a není vlastně jasné, kdo ho vytvořil. Existovalo tedy velké riziko, že seznam 
je falešný. 
https://dziennik-polityczny.com/2024/02/16/tajemnicza-lista-firm-ktore-sprowadzaly-zboze-z-
ukrainy-minister-rolnictwa-duza-czesc-danych-jakie-tam-sa-to-prawda/ 
 

44. G-Navalnyj zemřel, oznámila ruská vězeňská služba              RUSKO  
 
16.2.2024 Uvězněný ruský opoziční politik Alexej Navalnyj zemřel, uvedla agentura Reuters s 
odvoláním na ruskou vězeňskou službu. Navalnyj byl nejvlivnějším kritikem režimu Vladimira Putina. 
Bylo mu 47 let. Vězeňská správa sdělila, že se Navalnému udělalo zle po procházce, upadl a ztratil 
vědomí. Údajně zavolali lékaře, kteří však jen konstatovali smrt, shrnul redaktor Českého rozhlasu 
Ondřej Soukup oficiální informace. Reuters prostřednictvím agentury Interfax pak přinesl zprávu, 
že se ruští lékaři více než půl hodiny snažili Navalného oživit, než zemřel. Interfax o tom 
informoval s odvoláním na místní nemocnici. Podle úřadů zemřel v trestanecké kolonii 
Poljarnyj volk, která je vzdálená asi 1900 kilometrů od Moskvy, leží za polárním kruhem a je 
pokládaná za jednu z nejdrsnějších věznic v Rusku. 
https://ct24.ceskatelevize.cz/clanek/svet/navalnyj-zemrel-oznamila-ruska-vezenska-sluzba-346144 
 
 
 

LEGENDA: 

Každá svodka bude složená ze množiny zpráv se zdůrazněním obsahového a časového portfolia 
předmětu každé jedné zprávy. Níže je uvedena bližší charakteristika. 

Rozdělení po časové ose 

R – Regionálně-krátkodobá účinnost obsahu zprávy: TYRKYSOVÁ BARVA 

G – Globálně – krátkodobá účinnost obsahu zprávy: ČERVENÁ BARVA 

 

Geografické hledisko  

R – události s regionální účinnosti (ČR, SR), G – zprávy s globální účinnosti 

Poznámka: U zpráv s globální působností bude vždy uveden konkrétní světový geografický 
region, jehož se obsah dané zprávy prioritně týká.       Svodku zpracoval: Jaroslav Chvátal 

 


